
                                         Protokół  nr 24 

                                z   posiedzenia Komisji Rewizyjnej  

                                Rady Gminy Krzemieniewo  

                                    w dniu  19 września 2016       

   

   

Dnia 19 września  2016   w Urzędzie Gminy w Krzemieniewie odbyło się   posiedzenie 

Komisji Rewizyjnej.  Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 15.00. Lista obecności na 

posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji powitał  zebranych i przystąpił do przedstawiania proponowanego 

porządku obrad. .     

1. Zatwierdzenie protokołu i wniosków do protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2.  Ocena wykonania budżetu na dzień 30.06.2016 .  

3.  Informacja o zmianach w budżecie gminy dokonanych przez Wójta Gminy w okresie od 

dnia ostatniego posiedzenia w formie  zarządzeń.  

4. Wolne głosy i wnioski  

     

 

Ad. Pkt 1.  

Przewodniczący Komisji zapytał czy są wszyscy członkowie Komisji zapoznali się z 

protokołem z poprzedniego posiedzenia i wnioskami . Ponieważ  nie zgłoszono uwag do 

omawianych dokumentów,  przystąpiono do głosowania. Protokół został przyjęty 

jednogłośnie.  

 

Ad. Pkt.2  

 Materiał opisowy przedstawiający wykonanie budżetu na dzień 30.06.2016 radni  otrzymali  

w terminie umożliwiającym im dokładne zapoznanie się ze sprawozdaniem.  Wobec tego 

Przewodniczący Komisji  zaproponował aby Skarbnik gminy krótko omówiła wykonanie 

dochodów i wydatków budżetu a osoby , które mają pytania aby je na bieżąco zgłaszały 

celem wyjaśnienie i uzupełnienia informacji. W tym celu  udzielił głosu Skarbnikowi gminy.  

 

Przystąpiono do omawiana zrealizowanych dochodów budżetu gminy.  

W sprawie zaprezentowanych w sprawozdaniu opisowym dochodów Przewodniczący 

Komisji zwrócił  się prośbą o wyjaśnienie dochodów z podatku od nieruchomości. Skarbnik 

gminy wyjaśniła, ze w sprawozdaniu opisowym podano łączną wartość uzyskanych wpływów 

z podatku od nieruchomości. Natomiast w sprawozdaniu RB-27 aby uzyskać ta kwotę należy 

dodać dochody ujęte w rozdz. 75615 § 031 i w rozdz. 75616 § 0310.  

 

Ponieważ radni nie zgłosili więcej pytań w sprawie realizacji dochodów rozpoczęto 

omawianie części wydatkowej budżetu.  

Po przedstawieniu zrealizowanych wydatków na zadanie kanalizacyjne radny  

 

MM.  Zwrócił się do Wójta z pytaniem o zakres obowiązków koordynatora prac 

projektowych, przy realizacji zadania związanego z opracowaniem dokumentacji na budowę 

oczyszczalni i sieci kanalizacyjnej.   

 

MG. Pytał w jakim trybie wyłoniona zostanie osoba , która będzie pełniła funkcje 

 inspektora nadzoru nad tą inwestycją.  

Wójt wyjaśnił, że obecnie zbierane są oferty od osób , które mają uprawnienia do realizacji 

takich zadań.   Ostateczna decyzja nie została jeszcze podjęta.  



MG . Pytał czy gmina liczy się z możliwością pozwania jej do sądu za naliczenie i potrącenie 

kar w związku z nieterminowym wykonaniem dokumentacji  technicznej  na kanalizację.  

Wójt wyjaśnił ,że  liczy się z taką możliwością. W chwili obecnej trwa korespondencja z 

kancelarią prawną , która reprezentuje wykonawcę. Ponieważ gmina nadal stoi na stanowisku 

, ze naliczenie wysokiej kary umownej nastąpiło wyłącznie z winy wykonawcy , to 

otrzymania  pozwu sądowego nie można wykluczyć. .  

 

MG. Pytał kiedy zostanie rozstrzygnięty przetarg na budowę oczyszczalni ścieków w Luboni  

Wójt wyjaśnił, że przetarg został ogłoszony a oferty firmy mogą składać do dnia  

20 października 2016 do godziny 9.30.  

 

W dalszej kolejności radni przeanalizowali ponoszone wydatki w dziale 700  oraz wydatki 

ponoszone na opłaty za media na salach wiejskich.  

 

MM. Zwrócił uwagę na stosunkowo niskie wydatki poniesione do końca I półrocza na 

przewozy szkolne.   

Skarbnik gminy wyjaśniła, że w trakcie półrocza nie wystąpiły większe awarie autobusów i w 

związku z tym nie poniesiono wydatków na remonty. Również poczyniono kroki zmierzające 

od oszczędności w kursach autobusów. Rozmowy z dyrektorami szkół spowodowały , że 

zwracano większą uwagę na skumulowanie dzieci w  autobusach . W związku z tym 

zmniejszyła się ,liczba przejechanych kilometrów co dało oszczędności i tym samym 

mniejsze wykonanie wydatków w tym rozdziale.  

 

MG. Pytał czy w związku z rosnącym zapotrzebowaniem na dowozy dzieci wymagających 

kształcenia specjalnego do szkól w Lesznie i Rydzynie , planowane są w najbliższym czasie 

wydatki na zakup nowego  samochodu?  

Wójt wyjaśnił , że póki co  nie planuje się takich zakupów. Priorytetem lat 2017 i 2018 jest 

budowa kanalizacji sanitarnej.  

 

MG. Czy zastanawiano się nad zmianą ceny biletów szkolnych, których cena od lat nie była 

rewaloryzowana? 

Wójt wyjaśnił, że nie chciałby podwyższać tej ceny.  

 

Następnie radni analizowali wydatki związane z funkcjonowaniem Urzędu Gminy oraz pytali 

o składki jakie gmina wnosi z tytułu przynależności do stowarzyszeń.  

Sprawdzono stan realizacji przedsięwzięć sołeckich. 

 

KD. Pytał kiedy zostaną zakupione i zamontowane lampy solarne? Plan zakupu tych lamp był 

podjęty w okresie letnim a do chwili obecnej ich nie ma.   Czy wiadomo gdzie zostaną 

zamontowane? 

Wójt wyjaśnił ,że gmina może na to wydać kwotę 15.000 zł . Ile uda się zakupić tych lamp 

jeszcze nie wiadomo. Na pewno jedna lampa zostanie postawiona w Garzynie. Druga lampa 

solarna prawdopodobnie stanie na Zbytkach.  

 

HP. Zwróciła uwagę  , że w momencie uchwalania planu zakupu lamp solarnych była mowa        

o zakupie 3 lamp a w tej chwili mówi się o 2 lampach.  

Wójt wyjaśnił, że nie chciał by kupować najtańszych lamp wobec tego prawdopodobny  jest 

zakup  dwóch lamp.  

 



HP. Pytała , czy w następnych latach można liczyć, że zakupy lamp solarnych oświetlenia 

ulicznego będą kontynuowane? Takie lampy byłyby bardzo potrzebne na terenie Belęcina.  

Wójt wyjaśnił, że takie zakupy są możliwe o ile będą na to środki finansowe. Planowanie 

takich inwestycji  będzie rozważane w odniesieniu do miejsc, gdzie nie można włączyć się           

w sieć energetyczną. Planowanie takich wydatków jest również możliwe w ramach 

posiadanych funduszy sołeckich, pod warunkiem, ze lampy będą służyły ogółowi 

mieszkańców a nie oświetlały prywatnych posesji.  

 

MG wskazał że jest możliwość pozyskiwania środków  zewnętrznych na wymianę 

oświetlenia ulicznego na energooszczędne. Czy gmina zamierza z tego skorzystać?  

Wójt wyjaśnił że gmina planuje  wymianę oświetlenia ale dopiero w latach następnych. 

Zadanie takie jest zapisane w wieloletniej prognozie finansowej gminy.  

 

MG. Pytał czy gmina prowadzi ewidencje punktów świetlnych i czy odnotowuje miejsca w 

których najczęściej występują awarie oświetlenia ulicznego?  

Wyjaśniono, ze odpowiedz na to  pytanie zostanie udzielone na następnym posiedzeniu 

komisji .  

 

KM. Pytał czy uregulowana został kwestia wypłaty wynagrodzenia dla animatorów na 

boiskach  Orlik?  

Wójt wyjaśnił , że na chwilę obecną sprawa jest uregulowana. Orliki działają w tym roku do 

końca grudnia. Działalność zatrudnionych animatorów na orlikach została bardzo 

zbiurokratyzowana . Wymogi w tym zakresie stawia Ministerstwo Sportu , ponieważ płaci 

połowę wynagrodzenia zatrudnianych tam osób.  

Nie wiadomo jak będzie wyglądała sprawa w roku 2017.  

 

MG. Zastanawiał się czy nie byłoby warto oprzeć działalności orlików na bazie istniejących 

w gminie klubów sportowych.  

 

MG. Pytał czy zakończono przebudowę byłego przedszkola w Pawłowicach na bibliotekę?  

Wójt wyjaśnił , że przebudowa została zakończona. Trwa doposażanie lokalu w meble . 

Sprawy podziałów własności na tej nieruchomości są w trakcie realizacji.    

 

MG. Pytał czy do biblioteki w Krzemieniewie dociągnięty został światłowód?  

Wójt odpowiedział, ze w ramach programu cyfryzacji ma być dociągnięty internet dużych 

prędkości do szkól. Może również uda się w ramach tego projektu dołączyć budynki centrum  

kultury.  

 

MG. Zwrócił uwagę Wójtowi , że pomimo wniosków Komisji Rewizyjnej do dnia 

dzisiejszego posiedzenie nadal na stronie BIP gminy nie ukazały się protokoły z posiedzeń 

Komisji Rolnictwa.  W związku z tym prosił Wójta o spowodowanie aby te dokumenty były 

dostępne  w BIP.  

 

Podsumowując dyskusję nad oceną wykonania budżetu za I półrocze 2016 radni zebrani na 

posiedzeniu komisji  uznali , że oceniają to pozytywnie.  

 

 

 

 

 



Ad. Pkt  3 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła , że w okresie od   dnia  31 sierpnia 2016 do dnia 19 września 

2016  Wójt Gminy nie dokonał   zmian w budżecie gminy  

 

 

 

Ad. Pkt 4  

W ramach wolnych głosów i wniosków  zgłoszono następujące pytania  

 

HP. Jaka jest realna możliwość rozpoczęcia budowy oczyszczalni ścieków jeszcze w roku 

2016 ?  

Wójt wyjaśnił, że w ogłoszonym przetargu okres realizacji tej inwestycji rozpocznie się w 

roku 2016 i zakończony ma być w maju 2018 roku.  

Warunkiem podpisania umowy z wykonawcą jest rozstrzygniecie przetargu. Jeśli nie będzie 

żadnych odwołań i protestów  oraz będzie sprzyjała pogoda możliwe jest rozpoczęcie prac  

w tym roku.    

 

MM. Pytał jakie są przesłanki do podwyższania stawek podatku od nieruchomości na rok 

2017, skoro generalnie w budżecie państwa  zakłada się deflację ?  

Wójt wyjaśnił, ze gmina ma możliwość podwyższenia stawek do poziomu stawek 

maksymalnych określonych przez Ministerstwo Finansów i z takiej możliwości zamierza 

skorzystać. Jednocześnie w projekcie proponowanej uchwały obniża się niektóre stawki o 

kilka groszy z uwagi na to, że Ministerstwo Finansów obniżyło poziom stawki maksymalnej.  

 

W związku z zadanym pytaniem i wyjaśnieniem   rozwinęła się dyskusja nad projektem 

uchwały w sprawie stawek podatku do nieruchomości na rok 2017. Zdania radnych były w tej 

kwestii podzielone.  

Skarbnik gminy poinformowała , ze zmiana stawek podatkowych przyniesie do budżetu 

wpływ wyższe od dochodów  roku obecnego w łącznej kwocie około 16.000 zł.  

W związku z  odmiennymi zdaniami  w tej kwestii, Przewodniczący Komisji zarządził 

głosowanie i zadał pytanie kto z radnych jest za utrzymaniem stawek podatku od 

nieruchomości na nie zmienionym poziomie.  

Z głosowania wynikało, że większość radnych opowiada się za pozostawieniem stawek 

podatku od nieruchomości w roku 2017 na niezmienionym poziomie.  

 

MG. Pytał Wójta co udało się ustalić w sprawie ogrodzenia stawu w Drobninie? Problem 

dotyczy pomieszczenia na drewno planowanego do budowy w roku bieżącym. Nie zgadza się 

z argumentacją Pana Łysiaka odnośnie braku możliwości postawienia obiektu od strony 

stawu. Zasygnalizował, że w najbliższej przyszłości pojawi się także problem podłączenia 

obiektu grilowiska do kanalizacji.  

Wójt wyjaśnił, ze cała sprawa wymaga dokładnego sprawdzenia.  

 

 

Na powyższym  posiedzenie Komisji zakończono.  

 

 

 

Protokołowała D.A                   Przewodniczący Komisji  

                                                            (-) Marek Garbacz……………………..  



                           

 

                         (-) Krystian Lewandowski – nie obecny  

                          (-) Krystian Dutkiewicz ……………………………………….. 

                          (-) Mirosław Krysztofiak ………………………………………. 

                          (-)Michał Michalski ………………………………………………… 

                          (-) Henryka Przybylska ………………………………………… 

 

     

 


